
Protokół Nr 4/2014 

czwartej sesji Rady Gminy odbytej w dniu 31 grudnia 2014r. 

w Gminnym Ośrodku Kultury w Piaskach, ul. Strzelecka 4. 

 

Ad. 1 Otwarcie, powitanie, stwierdzenie kworum. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy, Pani Irena  Różalska powitała radnych, Wójta Gminy Piaski, Pana Wiesława 

Glapkę, Skarbnika Gminy, Panią Elżbietę Karolczak , sołtysów, zaproszonych gości, a także Panią redaktor                 

z Życia Gostynia.  

 

Stwierdziła, że w dzisiejszej sesji uczestniczy 15 radnych, co stanowi kworum przy którym może obradować               

i podejmować uchwały Rada Gminy Piaski. (rada liczy 15 radnych) 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

Lista obecności gości stanowi załącznik nr 3 do protokołu 

 

Ad. 2 Informacja na temat porządku obrad 
 

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła porządek obrad sesji. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad, powitanie, stwierdzenie kworum. 

2. Informacja na temat porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie Przewodniczącej Rady Gminy Piaski. 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy Piaski. 

6. Sprawozdania Przewodniczących komisji.  

7. PODJĘCIE  UCHWAŁ W SPRAWIE: 

- zarządzenia wyborów do samorządu mieszkańców wsi na terenie Gminy Piaski 

- określenia dziennej stawki opłaty targowej na 2015 rok 

- zmian budżetu i zmian w budżecie gminy na 2014r. 

- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Piaski na lata 2014-2017 

- Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Piaski na lata 2015-2018 

- uchwały budżetowej na 2015r. 

 

Za przedstawionym porządkiem  obrad głosowało 15 radnych. 

 

Ad. 3 Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

 

Za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji głosowało 15 radnych.  

 

Ad. 4 Sprawozdanie Przewodniczącej Rady Gminy Piaski.  

 

Sprawozdanie Przewodniczącej Rady Gminy stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 5 Sprawozdanie Wójta Gminy Piaski.  

 

Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnej stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 6 Sprawozdania Przewodniczących komisji.  

 

Przewodniczący Komisji budżetu, Pan Wiesław Wożniak poinformował, że wspólne posiedzenie komisji Rady 

Gminy Piaski odbyło się 31 grudnia tuż przed sesją. Omówiono projekty uchwał podejmowane na sesji. W 

wolnych głosach i wnioskach poruszono miedzy innymi temat wodociągu w miejscowości Anteczkowo, jak 

również w miejscowości Łódź oraz sprawę gruntu w miejscowości Lafajetowo.  

 

 

 

 

 



Ad. 7 PODJĘCIE UCHWAŁ W SPRAWIE: 

 

- zarządzenia wyborów do samorządu mieszkańców wsi na terenie Gminy Piaski 

Pytań nie było, wobec czego, Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały.  

Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 

 

Odpis Uchwały Nr IV/11/2014 w sprawie zarządzenia wyborów do samorządu mieszkańców wsi na terenie 

Gminy Piaski stanowi załącznik do protokołu.  

 

- określenia dziennej stawki opłaty targowej na 2015 rok 

Pytań nie było, wobec czego, Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały.  

Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 

 

Odpis Uchwały Nr IV/12/2014 w sprawie określenia dziennej stawki opłaty targowej na 2015 rok stanowi 

załącznik do protokołu.  

 

- zmian budżetu i zmian w budżecie gminy na 2014r. 

Pytań nie było, wobec czego, Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały.  

Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 

 

Odpis Uchwały Nr IV/13/2014 w sprawie zmian budżetu i zmian w budżecie gminy na 2014r. stanowi 

załącznik do protokołu.  

 

- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Piaski na lata 2014-2017 

Pytań nie było, wobec czego, Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały.  

Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 

 

Odpis Uchwały Nr IV/14/2014 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Piaski na lata 

2014-2017 stanowi załącznik do protokołu.  

 

- Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Piaski na lata 2015-2018 

Pytań nie było, wobec czego, Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały.  

Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 

 

Odpis Uchwały Nr IV/15/2014 w Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Piaski na lata 2015-2018 

stanowi załącznik do protokołu.  

 

Przed przystąpieniem do głosowania nad projektem uchwały budżetowej na 2015r. Przewodnicząca Rady Gminy  

przeprowadziła glosowanie nad autopoprawkami do budżetu.\ 

Za przyjęciem autopoprawek do budżetu na 2015r. głosowało 15 radnych.  

 

- uchwały budżetowej na 2015r. 

Pytań nie było, wobec czego, Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały.  

Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 

 

Odpis Uchwały Nr IV/16/2014 w sprawie  uchwały budżetowej na 2015r. stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 8 Zapytania, wolne głosy i wnioski.  
 

Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła Pana Andrzeja Koniecznego, Kierownika Zespołu Obsługi Szkół                    

w Piaskach o omówienie sprawy dotyczącej cyfryzacji szkół.  

 

Pan Andrzej Konieczny poinformował, że w ciągu najbliższych czterech lat szkoły i przedszkola gminy Piaski 

będą edukować dzieci, nauczycieli i rodziców w podnoszeniu kompetencji cyfrowych. Dodał, iż dzisiejszych 

czasach nie wystarczą tylko kompetencje, które nabywają w ramach edukacji, czyli tego czego się uczą                       

na biologii, fizyce i chemii. Potrzebne są kompetencje aby mogli uczyć się czegoś więcej, tzn. posługiwać się 

umiejętnościami cyfrowymi, które w przyszłości będą niezbędne do funkcjonowania w świecie telewizorów, 

pralek, lodówek, gdzie właściwie dzisiaj są podłączone do Internetu, do wszystkiego co może być mobilne, 

internetowe albo wykorzystujące te technologie. Szkoły w gminie Piaski muszą tego uczyć. Od przyszłego roku 

zamierzamy sprawić aby funkcjonowały w szkołach komputery. Pracownie komputerowe muszą być 



zmodernizowane. Szkoła w Bodzewie, Szelejewie i oddziały przedszkolne potrzebują szerokopasmowego 

Internetu, szkoła w Piaskach została już wyposażona. Dzięki tym umiejętnościom dzieci najpierw nauczą się 

wykorzystywania e-podręczników, materiałów wideo, tekstów, tego co jest potrzebne do nauki. A w przyszłości 

korzystając z technologii i umiejętności będą mogły zakładać e-firmy, które będą funkcjonować w Internecie. 

Kierownik ZOSz w Piaskach oznajmił, iż należy to zrobić po to aby za 4 lata przedszkola i szkoły mogły 

funkcjonować w edukacji, która będzie uzupełniana cyfrowymi umiejętnościami.   

 

Radny Konrad Szafranek zapytał Pana Andrzeja Koniecznego skąd będą środki na wykonanie tej inwestycji oraz 

w ilu etapach będzie to wdrażane.  

  

Pan Andrzej Konieczny odpowiedział, że pracownie komputerowe zostały zakupione w latach 2006 -2008,                   

są to koszty rozłożone na 4 lata. Na początku wymienione zostaną pracownie w Szkołach w Szelejewie                      

i w Bodzewie oraz w Piaskach. Całkowity koszt np. Przedszkola to  6 tys zł. Pan Andrzej Konieczny oświadczył, 

iż nie są to ogromne koszty ale przyniosą tak naprawdę wymierne efekty. 

 

Radny Konrad Szafranek dodał, że należy w ten sposób postępować aby młodzież się edukowała.  

 

Radny Dariusz Naskręt poinformował, iż jednogłośnie został przyjęty budżet na rok 2015. Dodał, że w budżecie 

zabrakło dwóch inwestycji, choć każdy wie że budżet z „gumy nie jest”, ile będzie środków tyle pomysłów                

na wykonanie inwestycji. Zabrakło natomiast dwóch inwestycji, które poprawią bezpieczeństwo dzieci                          

i młodzieży, tj. dokończenie chodnika z Drzęczewa, w tej chwili obecnej chodnik dokończony jest w połowie 

swojej drogi, gdzie dzieci idąc do szkoły muszą przechodzić przez drogę na samym zakręcie, a także 

przebudowy ul. Drzęczewskiej, ulicy do szkoły, która jest bardzo uczęszczana. Problem został przedstawiony               

na komisji budżetowej. Pan Wójt wie o problemie i stwierdził, że przebudowę drogi od ul. Leśnej aż do samego 

Drzęczewa chciałby wykonać kompleksowo. Myślę, że to w znaczący sposób poprawiłoby bezpieczeństwo 

dzieci. Radny Dariusz Naskręt oznajmił, iż będziemy Pana Wójta trzymać za słowo, że ta inwestycja                               

w kolejnych budżetach swoje miejsce znajdzie. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy oświadczyła, że takich problemów jest bardzo dużo. Pan Dyrektor ZS w Bodzewie 

też ma problem chociażby drogi dzieci do Bodzewka, który co roku zostaje wywoływany, ale tak jak Pan Radny 

Naskręt powiedział, „budżet nie jest gumowy” i się nie rozciągnie. Myślę, że takich bolączek każde z nas miało 

by wiele ale ten też jest bardzo istotny.  

 

Wójt Gminy odpowiedział Radnemu Dariuszowi Naskrętowi, iż zgadza się, że takie dyskusje były prowadzone. 

Pan Wójt uważa, że w takim kierunku powinniśmy iść z ul. Drzęczewską, ponieważ wcześniej były propozycje 

by chociaż chodnik, który jest w tej chwili przełożyć, na niewiele by się to zdało. Myślę, że koszty byłyby dość 

znaczne. Natomiast w momencie gdybyśmy przebudowywali całą ul. Drzęczewską to myślę, że chodnik również 

uległ by kolejnemu przebudowaniu. W tym roku będziemy wcześniej ogłaszać przetargi na niektóre inwestycje 

min. na dwie ul. Jodłowa i Klonową. W styczniu, być może się uda, jeżeli nie, to na początku lutego będziemy 

ogłaszać przetarg. Środki zaoszczędzone w tym przetargu, chcę zaproponować państwu, aby przeznaczyć                  

na dokumentację ul. Drzęczewskiej, ponieważ od tego należy zacząć, jak również od programu Rozwoju 

Obszarów Wiejskich. W Wielkopolskim Regionalnym Programie Operacyjnym do 2020 roku są środki na min. 

przebudowę dróg lokalnych. Jeżeli będzie wykonana dokumentacja wówczas będziemy występowali o 

dofinansowanie. Będzie to potężna inwestycja, ponieważ trzeba ją wykonać od ul. Gostyńskiej aż do drogi 

powiatowej. Pan Wójt oznajmił, iż wydaje mu się, że takie inwestycje należy robić kompleksowo a nie etapami, 

gdyż  inwestycje są dużo droższe.     

 

Radny Wiesław Woźniak zapytał jak ma wyglądać współpraca rady gminy z radnymi powiatowymi.                    

Dodał, że jest to czwarta sesja, gdzie radni powiatu są nieobecni. Stwierdził, iż mamy mocny zespół ponieważ 

jeden z radnych jest członkiem zarządu w powiecie, drugi zaś zastępcą przewodniczącego rady powiatu.               

Zapytał czy radni powiatu będą uczestniczyć na sesjach rady gminy aby można prowadzić dyskusje. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że radni powiatu są zapraszani na sesje rady gminy. Na początku 

konstytuowali się w taki sam sposób jak i my, natomiast zdarzyło się tak, że dwie sesje poprzednia i dzisiejsza 

nakładają się terminy i godziny. W związku z tym trudno aby opuszczali sesje powiatu, a byli obecni na sesji 

gminy. Myślę, że nie będzie się to cyklicznie powtarzać oraz jak będą mogli uczestniczyć sesjach rady gminy,   

to wtedy będą w ogniu pytań. Pani Irena Różalska oznajmiła, że strony radnych powiatu nie ma żadnych 

uników,  tak samo z naszej strony, są zapraszani, tylko być  nie mogli.  

 



Wójt Gminy, Pan Wiesław Glpaka, poinformował, że prowadzone są rozmowy aby pozyskiwać materiał                    

na budowę chodników (Grabonóg, Smogorzewo, Szelejewo). Myślę, że radni powiatu przypilnują  aby materiały 

pozyskać. Również zaczęliśmy pewne działania, jeżeli chodzi o renowację stawu w Bodzewie. Przeprowadzono 

wstępne rozmowy z radnymi powiatu. Dodał, myśli, że od nowego roku sesje nie będą się nakładać i Państwo 

będziecie mogli bezpośrednio zwrócić się  do radnych powiatowych.  

 

Przewodnicząca Rady Gminy dodała, iż ma nadzieję że będą pamiętać o dokończeniu drogi Piaski – Grabonóg, 

na dzień dzisiejszy chodnik jest przepiękny, z tym że nie jest łącznikiem miedzy tymi dwoma miejscowościami. 

 

Wójt Gminy zwrócił się z prośbą do Pań i Panów Sołtysów o poinformowaniu wszystkich mieszkańców,                         

z odpowiednim wyprzedzeniem o terminie i miejscu wyboru, jak również o zadbanie, jeżeli chodzi o świetlice 

aby były odpowiednio dogrzane. Zebrania trwają dość długo i aby w dobrych warunkach te wybory przebiegały.  

 

Sołtys Godurowa, Pan Kazimierz Pietrzyk zwrócił się z prośbą do Pana Wójta aby z miejscowości Godurowo    

do Piasków wybudować ścieżkę rowerową.  

 

Pan Wójt poinformował, że jeżeli chodzi o połączenia Godurowa z Piaskami ścieżką rowerową, po pierwsze  

jest to olbrzymi koszt, po drugie musiałaby się w to znacznie zaangażować - jeżeli chodzi o koszty - Generalna 

Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad, ponieważ jest to przy drodze krajowej. Na dzień dzisiejszy budżet,                

który został przyjęty (jeżeli chodzi o wykonanie inwestycji to jest ok. 6 mln zł) ponad 21% budżetu stanowią 

inwestycje. Z tego, co pamiętam takiego %  jeżeli chodzi o inwestycje to w budżecie nie mieliśmy.                    

W tej chwili, niestety, można tylko rozpocząć rozmowy, wymienić się pismami z GDDKiA i ten temat 

przybliżyć. Być może GDDKiA będzie miała w pewnym momencie jakieś środki,  na dzień dzisiejszy                        

od GDDKiA otrzymaliśmy materiał na budowę chodnika na ul. Warszawskiej, to musimy wykonać. Myślę,                  

że jak ten etap wykonamy będziemy dalej pukać do drzwi, o dalsze środki. Jeżeli chodzi o ścieżkę rowerową                  

z Godurowa do Piasków, jest to problem nie tylko zbudowania ścieżki ale również wykupu gruntów.                      

Jest to bardzo skomplikowana sprawa, lecz w pewnym momencie będziemy musieli podjąć rozmowy. Pan Wójt 

zwrócić się do Pana  Sołtysa  z wyjaśnieniem, iż inwestycja nie może zostać wpisana w budżet gminny gdyż jest 

bardzo duża oraz znajduje się w pasie drogi krajowej, gdzie głównym wykonawcą ścieżki powinna być 

GDDKiA,  Gmina może jedynie dołączyć z pomocą.  

 

Sołtys Bodzewka, Pan Kazimierz Tomaszewski przypomniał również o ścieżce rowerowej między Bodzewem a 

Bodzewkiem bo również mieszkańcy nie dają żyć. 

 

Radny Konrad Szafranek wspomniał o ścieżce rowerowej Piaski – Gostyń. Poinformował, że ścieżka nie została 

utwardzona. Po rozmowach z poprzednim Panem Wójtem i dzięki współpracy między gminą a nadleśnictwem 

ścieżkę trochę utwardzono.  Radny stwierdził, iż w pierwszym planie należy utwardzić ścieżkę Piaski – Gostyń 

gdyż codziennie ścieżką przejeżdża, przechodzi bardzo dużo osób. Dodał, iż dzięki dobrej współpracy Pana 

Wójta a Panem Nadleśniczym, wspólnymi siłami uda się sprawę zakończyć.  

 

Radna Karolina Przybylska zabrała głos w sprawie ścieżki rowerowej z miejscowości Strzelec Wielkich                    

w stronę  Piasków. Poinformowała, że ścieżka kończy się przy torach kolejowych, wyjazd jest niebezpieczny, 

gdyż wjeżdża się na drogę, osoba jadąca rowerem jest niewidoczna przez rosnące krzewy. Radną zastanawia fakt 

czy jest możliwość aby dogadać z PKP by kawałek drogi, a nie są to wielkie koszty, nie może być dokończony. 

Pani Karolina Przybylska oświadczyła iż ścieżkę należy dokończyć. .  

 

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że ścieżka rowerowa z Miejscowości Strzelce Wielkie w stronę 

Piasków jest powiatowa. Dodała, że nie raz były podejmowane dyskusje oraz iż jest to najbardziej newralgiczny 

punkt, a nie ma rozwiązania. Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że w tym miejscu jest również 

problem lustra, nie ma żadnej widoczności. Pani Irena Różalska jeszcze raz podkreśliła, że jest to zadanie 

powiatu. Dodała, że sprawę należy poruszyć ponownie w obecności radnych powiatu.  

 

Więcej pytań nie było, wobec czego, Przewodnicząca Rady złożyła wszystkim obecnym życzenia                            

Noworoczne, podziękowała za udział  i zamknęła IV sesję Rady Gminy.   

 

 
Sesja zakończyła się o godz. 1415 

Protokółowała : J. Polaszyk     Przewodnicząca Rady Gminy 

                               Irena Różalska 

 


